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VÁŠ DOPIS či;

ZEDNE

NAŠE či.: UM CP21/O3038/2024

SPlS. ZN.:

VYŘIZUJE: Mgr. Andrea Skalniková

TEL.: < 281 m 2963

E-MAIL: andrea.skaInikova©praha21 .cz

DATUM: 20.02.2024

Zápis č. 1/2024 Komise životního prostředí

Rady městské části Praha 21, konané dne 19.02.2024

Zahájeníjednánl': 17:02 hod

Ukončeníjednání: 18:15 hod

Místo jednání: Velká zasedacísíň

1. Účastníci jednání

Přítomní: Zdeněk Růžička — předseda komise

Mgr. Andrea Skalníková — tajemnice komise

Jarmila Pyšnová, Zuzana Pěkná Vargová MSc., Blanka Exnerová, Ing.

Andrea Hejdučková — členové komise

Omluveni: Mgr. Martin Bruoth — člen komise

Neomluvenizjiří Bureš — člen komise

Hosté: starosta Ing. Michal Hazdra, zastupitel a radní Milan Samec

2. Program

. Body iednání

1. Alej Dany Slabochové dosadba stromů — členové komise byli informováni o úhynu

nově vysázených dubů, které podlehly okusu hryzců. Členové navrhují instalovat

ochrany proti okusu kořenového systému vpodobě pletiva. Je zapotřebí provést

dosadbu.

113



UMCP21/03038/2024

Komise navrhuje vysázet místo dubů ořešáky a jedlé kaštany do Aleje Dany Slabochové

z vlastních zdrojů:

Pro 5 Proti O Zdrželose 0

2. Starosta informoval komisi, že prostor nad novou výstavbou tří bytových domů na

Rohožníku bude zrenovován a bude zde vytvořen park, který bude mít terénní členitost

sjezírkem, vyhlídkovým kopcem a dále zde proběhne rozsáhlejší výsadba stromů a také

vznikne prostor pro dalšívýsadbu MČ.

3. Záhony u hlavní ul. Starokolínská - Pí. Exnerová informovala komisi o postupu

jednání se zahradníkem panem Kočím, který souhlasil, že navrhne způsob, jakým by

mohly být truhlíky nově osázeny a jakým způsobem by mohlo být koryto zrenovováno.

Pí. Exnerová s panem Kočím naplánuje schůzi na místě za přítomnosti zaměstnanců

OZPD.

4. Návrh grafických tabulek, které budou informovat o tom, zda zelený pás seká MČ

nebo majitel přilehlé parcely vytváří paní Pěkná Vargová a informuje komisi o procesu

vzniku.

5. Úprava předzahrádek/zelených pásů podél komunikací — komise se shoduje na

neutěšeném stavu zelených pásů podél komunikací, které jsou rozježděné od aut a

celkově nevzhledné. Pí. Pěkná Vargova' navrhuje umístit do Části zeleného pásu

zatravňovací pás pouze do míst vhodných pro pojezd a zbylé oblastí ohraničit vhodnými

sloupky, aby nedocházelo k rozježdění a rostl zde trávník.

Pan Samec vznáší připomínku na způsob údržby zelených pásů, kdo by se měl o daný

pás starat a jakým způsobem, zároveň upozorňuje, že je třeba myslet na to, Že se jedná

o prostor komunikace a nelze zde umísťovat prvky, které nejsou vhodné zhlediska

bezpečnosti provozu.

Pan Starosta navrhuje udělat modelový případ vjedné ulici. Zjistit, jak to lze legitimně

provést a vyzkoušet, jak by takový koncept fungoval.

Komise prosí pí. Skalníkovou o projednání možného umístění pevných překážek do

zelených pásů s panem kapitánem Šafratou - upozorňuje komisi, Že všechny oddělovače

a pevné překážky musí být schváleny policií ČR podle platné projektové dokumentace.

Pan Růžička prosí o předánítohoto bodu k projednání na dopravní komisi.

6. Oplanská ulice — pí. Exnerová upozorňuje na vysazené stromořadí, opět je třeba

opravit kotvící ohrádky kolem stromů.

7. Pozemky Iehlé ladem — pí Exnerová upozorňuje komisi na zanedbaný stav některých

pozemků a navrhuje součinnost s policií ČR o identifikaci opuštěných parcel a vyzvání

vlastníků kjejich úpravě. Pan starosta upozorňuje na přerůstající zeleň vZaříčanské,

která pravidelně přerůstá.
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Pan Samec též upozorňuje na možnost vyzvat majitele neudržované parcely, aby se o

pozemek staral.

8. Pražské služby odvoz bioodpadu — paní Hejdučková informovala komisi, že svoz

odpadu zdarma probíhá pouze sezóně od dubna do listopadu. PaníVargová Pěkná dále

informuje komisí, že celosezónní svoz odpadu je za poplatek a tento poplatek se v tomto

případě platí i během sezony. Zdarma lze celoroční svoz sjednat pouze pro bytové domy.

Od roku 2025 bude pravděpodobně začátek sezonyjiž od března na základě podnětu od

magistrátu hl. m. Prahy na PSAS, komise vtomto bodě navrhuje ve věci vznést oficiální

požadavek MČ na magistrát na zahájení sezónního svozu bioodpadu pro rodinné domy

zdarma v dřívějším termínu (minimálně od 1.března). Zimyjsou stále mírnější, vegetační

období nastává dříve a práce na zahradě začínajíjiž nyní. Občané budou spíše upravovat

zeleň na zahradě budou—Ii mít možnost bezplatného odvozu bioodpadu. MČ Praha 21 je

oblast s velkým podílem zahrad a zeleně.

9. Pí. Exnerová informovala komisi o povinnosti majitelů stromů, že jsou povinni si

listí spadané na sousední parcelu MČ uklízet sami. Navrhuje na podzim napsat článek do

zpravodaje o úklidu listí.

10. Ustanovení termínů jednání KŽP - bude se konat vždy třetí pondělí vměsíci od

17:00 ve Velké zasedací místnosti, tedy 18.03., 15.04., 20.05., 17.06., 16.09., 21.10.,

18.11., 16.12., kromě letních prázdnin července a srpna.

Zapsala dne: 20.02.2024

Předáno k připomínkování členům komise dne: 20.02.2024

Připomínky zapracovány: 22.02.2024

 

Zápis ověřen dne: 23.02.2024

Termín příštího jednáníje: 18. března 2024 Velká zasedací síň v 17:00 hod
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